
PROTOKÓŁ NR XX/20 

z XX posiedzenia Rady Gminy Mielnik 

z dniu 30 grudnia 2020 roku 

 

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w 

Mielniku o godz. 9.00, zakończyła się o godz. 12.30. 

 

Lista obecności radnych znajduje się w załączeniu do protokołu. 

 

Do punktu 1. 

 

Otwarcia XX sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur Gacki. 

 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy oraz w BIP.  

Pan Przewodniczący powitał radnych, Panią Skarbnik i Sekretarza Gminy. 

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy  

15 radnych. 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy w imieniu wszystkich Radnych podziękował 

Pani Elżbiecie Szymańskiej za zaangażowanie i włożoną pracę przy obsłudze rady. 

 

Poinformował o wyłożeniu protokołu z XIX sesji Rady Gminy. 

 

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Paździora-Patkowską. 

 

Do punktu 2. 

 

Pan Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zmianę w porządku obrad w zakresie procedowania 

nad uchwałą ujętą w pkt. 7 tj. podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2021 rok, 

jako pkt. 6. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 10 tj. podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

"Programu budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Mielnik 

na lata 2021-2025", z uwagi na brak stanowiska Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów.  

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła zmiany w porządku obrad XX sesji 

Rady Gminy zaproponowane przez Pana Przewodniczącego Rady i Pana Wójta. 

Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad XX sesji Rady Gminy:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 



5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu  gminy na 2021 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik 

na lata 2021-2031. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Mielnik z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi  działalność pożytku 

publicznego w roku 2021. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2021 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Mielnik na 2021 rok. 

11. Przygotowanie  gminy do sezonu zimowego. 

12. Ocena działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w mijającym sezonie. 

13. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła porządek obrad XX sesji Rady Gminy. 

 

Do punktu 3. 

Pan Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami: 

- zakupiono autobus 14 miejscowy ze środków PFRON, 

- w ramach projektu Senior+ zakupiono wyposażenie świetlicy w Niemirowie jak również posadzono 

w parku ponad 100 krzewów, które wcześniej uschły, 

- w ZGK wybudowano przyzakładową stację benzynową, wagę i zakupiono rębak, 

- ustawiono zdrój uliczny w Tokarach przy posesji, w której nie ma dostępu do wody, 

- zabudowano samochód pożarniczy w OSP Sutno w ramach pozyskania środków z Funduszu 

Sprawiedliwości, 

- podpisano umowę na kontynuowanie usługi transportu publicznego z PKS Nova, 

- podpisana została również umowa z firmą MAKSBUD na budowę ulicy Sadowej, 

- postawiono pomnik w Wajkowie, który zostanie uroczyście odsłonięty po zniesieniu zakazu 

zgromadzeń, 

- trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji na budowę obserwatorium przyrody w Topolinie w 

ramach współpracy z Tyglem Doliny Bugu, 

- zostały po raz drugi złożone wnioski do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na wykończenie 

Chaty Edukacji Przyrodniczej w Maćkowiczach oraz na drugi etap małej rewitalizacja placu, terenu 

po byłym przedszkolu, 

- odkrzaczanie pasów drogowych na drogach gminnych. 

 

Do punktu 4 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły zapytania czy 

interpelacje radnych. 

 



Radni również nie zabierali głosu w tym punkcie porządku obrad. 

 

Do punktu 5 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

Pan Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu  

28 grudnia br., rada jednogłośnie 15 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na rok 2020. 

 

Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XX/143/20 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2020. 

 

Do punktu 6 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2021 rok. 

Odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie wyrażenia opinii o 

projekcie budżetu Gminy Mielnik na 2021 r., oraz o możliwości sfinansowania przewidzianego w nim 

deficytu budżetowego. 

(w zał. do prot.) 

 

Przewodniczący Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich przedstawił opinię 

Komisji w sprawie projektu budżetu na 2021 rok.  

(w zał. do prot.) 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego przedstawił opinię Komisji w sprawie budżetu 

gminy na rok 2021.  

(w zał. do prot.) 

 

Przewodniczący Komisji ds. Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji w sprawie projektu 

budżetu na 2021 rok.  

(w zał. do prot.) 

W dyskusji udział wzięli:  

 

Pan radny Witold Pawluczuk „Panie Wójcie, Szanowni Państwo jako radny niezależny VIII kadencji 

wybrany przez mieszkańców Sutna z własnego komitetu wyborczego, pozwolą Państwo, że zabiorę 

głos w sprawie budżetu gminy Mielnik na 2021 rok, otóż zaproponowany radnym projekt budżetu na 

2021 rok jest według mnie budżetem przeżycia, jest budżetem dużych liczb a małych możliwości. To 

budżet wytrenowany przez duże wydatki a małe dochody. Jest to budżet nie moich marzeń, a 

konieczności. Panie Wójcie jeśli tak dalej będzie to zadłużenie Gminy Mielnik będzie wzrastać, a 

nowych inwestycji w 2021 roku jest jak na lekarstwo. W 2021 roku Gmina zderzy się z twardą 

rzeczywistością podwyżkami prądu oraz śmieci, będzie to dodatkowe obciążenie dla Gminy. Wraz z 

wyborem nowego Wójta Gminy Mielnik mieszkańcy Gminy oczekiwali, że coś się zmieni w gminie 

na lepsze, ale niestety wracamy do szarej rzeczywistości, żadnych perspektyw w następnych latach, 

aby oddłużyć gminę i wyjść na prostą.  Panie Wójcie proszę mnie dobrze zrozumieć nie obwiniam 

Pana o to, że gmina jest zadłużona przez Pana wszyscy wiemy, że zadłużenie gminy powstało w 

poprzednich latach przez innych Wójtów, ale mam do Pana prośbę aby w następnych latach nie 

zadłużał Pan Gminy Mielnik. Jest mi bardzo przykro, ale w takim kształcie jak jest,  jestem przeciw 

budżetowi na 2021 rok i zagłosuję na nie. Dziękuję bardzo.” 



 

Pan radny Leszek M. Karbowski zwrócił uwagę na konstrukcję budżetu na 2021 rok. Jest to budżet 

bardzo konsumpcyjny, jeszcze gorszy niż budżet na rok 2020. Przy planowanych dochodach  

20 201 693 zł. zakłada się, że wydatki ogółem będą wynosiły 21 758 693 zł., wydatki bieżące  

19 407 546 zł., a wydatki majątkowe tylko 2 351 147 zł.  

Największą bolączką są wydatki inwestycyjne, które zgodnie z załącznikiem nr 3 do projektu budżetu 

zakładają 465 052 zł.-to są środki własne. Inwestycje z tego wynika, że stanowią zaledwie 10,8%. 

Wniosek z tego może być tylko taki, że w większości przejadamy nasz budżet czyli przejadamy 

pieniądze podatników. Należy zauważyć, że rozpoczęte inwestycje, które ciągną się już od kilku lat 

nie są inwestycjami kontynuowanymi. Omawialiśmy ten problem na komisjach. Nowe inwestycje, 

które są planowane w jakimś stopniu są potrzebne z punktu widzenia potrzeb, ale nie są to jednak 

inwestycje pierwszoplanowe. Nie jest to ocena tylko moja, ale jest to ocena wielu radnych. Są one 

rozbudowane można powiedzieć nawet, że bogate. Zwracam też uwagę, że będą zaciągane nowe 

kredyty zgodnie z zapisem w projekcie budżetu łączna kwota kredytu wyniesie 1 984 000 zł., przy 

czym zadłużenie gminy utrzymywało się będzie na dotychczasowym poziomie.  

Jest to około 11 000 000 zł., to jest połowa naszego budżetu. W związku z tą sytuacją z takim projektem 

budżetu, będę głosował przeciw uchwaleniu budżetu.  

 

Pan radny Paweł G. Pura zwrócił się z pytaniem jakie jest prawdopodobieństwo otrzymania 

dofinansowania na wykończenie budynku świetlicy w Maćkowiczach. Inwestycja ciągnie się wiele 

lat, należy się zastanowić i podzielić ją na etapy? 

 

Pan Wójt zgodził się z panem radnym Purą na podział inwestycji na etapy do realizacji.  

Złożyliśmy wniosek opiewający na 1,5 miliona złotych, ale czy otrzymamy dofinansowanie tego nie 

wiem. Jeżeli nie otrzymamy dofinansowania, będziemy ubiegać się o środki z innych źródeł na 

sfinansowanie wykończenia tej inwestycji. Podział inwestycji na etapy przyśpieszy realizację, tylko 

proszę sobie przypomnieć ile czasu stały fundamenty i plac porośnięty chwastami? Moi poprzednicy 

rozpoczęli inwestycję, a mi przyszło się ją kończyć. Sądziłem, że uda się pozyskać fundusze na 

realizację z zewnątrz tak jak przy innych inwestycjach, aby nie finansować całości inwestycji ze 

środków własnych. 

Nie zgadzam się z uwagami pana radnego Pawluczuka i pana radnego Karbowskiego to jest 

subiektywna opinia i uważam, że niesprawiedliwa co do naszych działań przez dwa lata. Patrząc na te 

inwestycje, które zostały zrealizowane w moim sprawozdaniu, nie brałem pod uwagę tych projektów, 

które jeszcze zostały rozpoczęte przez śp. pana Wichowskiego. Subiektywna opinia obu panów jest 

bardzo niesprawiedliwa. Oczywiście, że każdy ma swój punkt rozwoju Gminy Mielnik.  Mam plan i 

staram się go udoskonalać, ale cały czas oczekuję od radnych i proszę obu panów o ich pomysły na 

rozwój gminy, na inwestycje, które są ich zdaniem ważniejsze od tych które ja proponuję. Do tej pory 

nie doczekałam się takich informacji. Ankieta przeprowadzona na początku kadencji jasno mi dała do 

zrozumienia, że dla mieszkańców w 1/5 którzy oddali głos w tej ankiecie najważniejsze są drogi.  

W ankietach mieszkańcy zaznaczyli, że drogi są najbardziej potrzebne. Tymi środkami, którymi 

dysponujemy robimy wiele i nie mam sobie nic do zarzucenia. Nie  biorąc kolejnych, a spłacając 

zaciągnięte przez moich poprzedników kredyty, robimy bardzo dużo. Możemy stać w miejscu i spłacać 

kredyty, ale nie po to przyszedłem, żeby stać w miejscu. Odpowiadam na uwagi, że budżet nie jest 

przejadany.  

 

Pan radny Leszek M. Karbowski poinformował, że stoimy w miejscu. 

 

Pan Wójt stwierdził, że możemy stać w miejscu i spłacać kredyty przez 5 lat, albo że przejadamy 

budżet. Aby gmina funkcjonowała to jest niezbędna administracja, transport, oświata, kultura, ZGK, 

OSP, spłata kredytów zaciągniętych przez moich poprzedników to jest kwota 2 000 000 złotych, 



zarządzanie kryzysowe to jest kwota 300 000 złotych. W ogólnym rozrachunku zostaje 2 miliony 

złotych na inwestycje. Jest to niesprawiedliwe - zmieniło się dużo, podniosła się estetyka 

miejscowości, infrastruktura drogowa, zrobione zostały przez moich poprzedników droga do 

Wilanowa, Tokar, nakładki do Niemirowa, ale nie została zrobiona droga do Adamowa, Wajkowa. 

Dlaczego tego nie zauważacie tylko oceniacie. A te opinie odbieram, jakbyśmy przez dwa lata nie 

zrobili nic. Nie pozyskiwali środków z zewnątrz, nie wnioskowali o kolejne środki. Owszem były takie 

sytuacje, że tych środków nie otrzymaliśmy-taka jest kolej rzeczy, byli lepsi. Jest to takie 

niebezpieczeństwo przy składaniu wniosków, że tych środków możemy nie otrzymać. 

Trwają spotkania pomimo pandemii z ministrami w Warszawie, w Urzędzie Marszałkowskim i 

Podlaskim Urzędzie Wojewódzkim w Białymstoku, żeby pozyskać środki. Jest to opinia 

niesprawiedliwa. Wszystkich sołectw nie da się obdzielić, każdy wie, które są to sołectwa. 

Przejdziemy do tych Sołectw, które tego dofinansowania nie otrzymały. Pomimo tych negatywnych 

opinii, będę starał się rozwijać  Gminę Mielnik szukać nowych inwestorów, realizować inwestycje nie 

tylko dla turystów. Nie zgodzę się, biorąc pod uwagę opinię komisji Pana Kazimierza Toboty, bo to 

nie są tylko inwestycje dla turystów, ale dla wszystkich mieszkańców. Oczekuję od radnych 

konkretnych pomysłów, które wspólnie będziemy realizować. Zarzucacie mi, że nie kontynuuje 

rozpoczętych inwestycji. Z perspektywy dwóch lat, widzę, że przedszkole jest bardzo potrzebne. W 

kampanii zarzucałem, że zostało wybudowane za taką kwotę. Żłobek jest bardzo potrzebny i trzeba 

ustawiać się w kolejce, aby dziecko zostało przyjęte tak samo jest w przedszkolu. Jedyną inwestycją, 

która zaproponowałem jest to rewitalizacja terenu po byłym przedszkolu. Rozmawiałem z dyrektorem, 

rodzicami, z radnymi, którzy postulowali aby zaktywizować młodzież, która nie ma gdzie się spotykać. 

Doskonale Państwo wiecie co było z Górą Zamkową, z promem w Niemirowie, wykonawca zwrócił 

się z prośbą o wydłużenie umowy na wykonanie dokumentacji do połowy 2021 roku bo są problemy 

z uzyskaniem zgody od Podlaskiego Konserwatora Zabytków, który jeszcze nie wydał decyzji 

konserwatorskiej, a w konsekwencji budowlanej na zmianę lokalizacji. Proszę zwrócić uwagę ile 

inwestycji kontynuowałem moich poprzedników, a ze swoich postulatów zrealizowałem transport 

publiczny.  

 

Zastępca Wójta na poprzedniej sesji był poruszany temat rewitalizacji centrum Mielnika, terenu przy 

szkole. Niektóre środki zewnętrzne są przeznaczane i nie ma możliwości przekierowania środków na 

inny cel. Jeżeli są to środki na rewitalizację to nie ma możliwości zmiany przeznaczenia tych środków.  

Wszystkie projekty mają swoje wytyczne i nie da się zmienić wydatkowania środków na inny cel.  

Na ulicę Zamkową w Mielniku zostanie złożony wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych.  

 

Pan Wójt proszę mieć na uwadze wnioski, które czekają na ocenę np. centrum opiekuńczo-

mieszkalne. Realizowany jest projekt aktywizacja seniorów, który jest cały czas realizowany, a 

złożony przez mego poprzednika ś.p. pana Wichowskiego. Projekt który w tych ciężkich czasach 

zatrzymał się, ale cieszył się dużym zainteresowaniem wśród mieszkańców. Brakuje mi ze strony 

radnych obiektywizmu, konkretów jeżeli chodzi o propozycje.  

 

Pani Skarbnik zwróciła się do radnego pana Pawluczuka, że plany dochodów są małe. Z panem 

Wójtem podchodzimy do tematu  bardzo realnie jest kryzys w kraju i wpływy do naszego budżetu są 

też małe. Z panem Wójtem podchodzimy bardzo rzetelnie co mamy zrealizować w dochodach jakie 

mamy zamierzenia w wydatkach. Konstrukcja budżetu jest taka, zaplanowany jest kredyt, z którego 

planujemy wyjść. Wydatki bieżące rosną, musimy zabezpieczyć środki na wydatki sztywne z 

nadwyżką, żeby budżet zrównoważyć. 

 

Pan radny Leszek M. Karbowski odniósł się do wypowiedzi Pana Wójta, nikt Panu nie zarzuca, że 

Pan nic nie robi, czego dowodem było wotum zaufania. Robi się w miarę możliwości tyle ile można. 

Są obiektywne problemy w realizacji wszelkich zadań i to też jest prawdą, ale jeżeli w budżecie 



wykazuje się 465 tys. złotych  na inwestycje, to też jest prawda. I to  jest sprawa dyskusyjna. 

Podkreślanie, że ta kwota zwiększy się później - nikt nie da takiej gwarancji, że ta kwota się zwiększy. 

Oceniając konstrukcję budżetu patrzę na to co jest zapisane i tylko na ten temat mówię. Nie posądzam, 

pana Wójta, że pan nie chce robić. Tyle co pan może to pan robił i nigdy nie twierdziłem, że te zadania 

które pan zrealizował są niepotrzebne. Ale sam pan stwierdził, że społeczeństwo miało na uwadze 

drogi. W każdej gminie ten problem jest na pierwszym miejscu, a jest tragedia z tymi drogami. Bo 

dojechać do Sutna, Wajkowa czy do Niemirowa bez kół i tak samo jest w Mielniku jest szereg dróg w 

podobnym stanie, które wymagają remontu. Zawsze drogi będą wymagały dużych nakładów. I tylko 

w ten sposób oceniam ten budżet, nie oceniam Pana Wójta jako pana Marcina Urbańskiego, że on nie 

chce bo tak się nigdy nie wyrażałem, wręcz przeciwnie w rozmowach mówię, że Wójt robi tyle ile 

może zrobić na ile budżet pozwala. A że nasze potrzeby są dziesięciokrotnie wyższe to jest już co 

innego. 456 tysięcy to jest zapisane i to jest ta liczba ta cyfra, że nie mamy możliwości powiedzenia, 

że budżet nas zadawala w zakresie inwestycyjnym.  

 

Pan radny Zdzisław Szarek odniósł się do kwoty 465 tys. zapisanej w budżecie na inwestycje i 

zaznaczył, że zostaną środki przeniesione z roku bieżącego. Mało inwestycji, a na poprzedniej sesji 

mówiliśmy że jest dużo. Drogi powiatowe na terenie gminy są tragiczne. W roku ubiegłym 

rozmawiałem ze Starostą o poprawie stanu dróg powiatowych, została udzielona odpowiedź – jeżeli 

gmina pokryje połowę kosztów inwestycji to powiat zrobi dokumentację. To jest jedyna szansa na 

realizację i poprawę dróg powiatowych na terenie naszej gminy.  

 

Pan Wójt rozmawiamy o drogach, ówczesny Wicestarosta, a teraz obecny Starosta Powiatu w 

rozmowach dotyczących dróg powiatowych mówił - jeżeli my zapłacimy za połowę inwestycji oni 

zrobią dokumentację. Czy zwiększamy zadłużenie?  

 

Pan radny Jerzy Weremjewicz Panie Piotrze pan jest od początku proszę się wypowiedzieć na ten 

temat. 

 

Pan Sekretarz Gminy –Wysoka Rado, Szanowni Państwo -byłem uczestnikiem wszystkich działań 

poprzedników i obecnego Wójta, czasami aż korci żeby powiedzieć coś mądrego i w odniesieniu do 

występujących obu radnych pana radnego Pawluczuka i pana radnego Karbowskiego odnoszę 

wrażenie, że panowie w ogóle nie rozumiecie tego budżetu i nie potraficie go czytać. Po to właśnie 

pisze się projekt budżetu w miesiącu październiku trudno sobie zaprojektować co będzie w miesiącu 

styczniu następnego roku. Po to jest ta właśnie rada, która się zbiera mniej więcej 10 razy w roku żeby 

projekt ten budżet ciągle napełniać. I to co pan radny Karbowski mówi, że nikt tutaj obecny na sali nie 

daje gwarancji, że środki inwestycyjne będą większe niż te zapisane w budżecie to jest nieprawda, 

taką gwarancję może złożyć każdy. Wiadomo, że budżet kończy się z końcem roku, wiadomo również 

że następuje czyszczenie tego budżetu a jak wszyscy dobrze wiedzą to budżet składa się z rozdziałów 

paragrafów i działów. W każdej z tych działek są środki finansowe. Te środki finansowe na koniec 

roku przechodzą na rok następny, z deklaracji Wójta i Skarbnika wynika, że będą to wszystkie środki 

majątkowe. Trzeba odpowiedzieć sobie na proste pytanie, że nie będzie to 465 tys., ale do panów 

radnych nie dociera to co mówi Wójt i Skarbnik, tylko macie taką wizję, że trzeba mówić tak- że drogi 

są złe. To my też wiemy, tak jak powiedział radny Karbowski drogi powiatowe należą do powiatu.  

Pan Sekretarz zapytał radnego Karbowskiego, ile raz był u Starosty i zabiegał o środki finansowe dla 

Gminy Mielnik, bo jak zaznaczył wie, że radny jest w dobrych układach ze Starostą. 

Radny Karbowski odpowiedział, że jego odpowiedź mogłoby się odbić czkawką Sekretarzowi i nie 

będzie się do tego pytania odnosił.  

Pan Sekretarz - to, że powiat jest biedny to nie Wójta wina. Wójt stara się pozyskać środki finansowe 

we współudziale z powiatem, ale dzisiaj my już wiemy - podjęta została uchwała Rady Powiatu i 

środków finansowych na drogownictwo w gminie Mielnik nie ma. I trzeba mieć nadzieję, że te środki 



finansowe na inwestycje w nowym roku zawsze się pojawiają i zawsze jest ich więcej. Proszę nie 

mówić, że jest tu bieda, że nic nie zrobimy i tak dalej, bo zawsze jest lepiej.  

 

Pan radny Z. Szarek  odnośnie dróg powiatowych wiemy, że pieniędzy powiat nie ma. Należy 

powiedzieć, że my założymy za nich. Rozumiem, że jest pula na województwo i jest to limitowane.  

 

Pan Wójt poinformował, że gmina nie może składać wniosków do Funduszu Dróg Samorządowych 

na drogi powiatowe. Remontowanie czy ubieganie się o dofinansowanie, musi być zrobione przez 

powiat. Żeby otrzymać dofinansowanie z FDS to nie gmina składa wniosek tylko składa to starostwo. 

Ale Starostwo ma inne priorytety bo tych wniosków też jest ograniczona liczba i dla nich jest 

priorytetem w roku 2021 gmina Grodzisk i Dziadkowice. Powiat również otrzymuje dofinansowanie 

w wysokości 50%  jeżeli chodzi o FDS. Udało się złożyć wnioski na nakładki do Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych Adamowo-Mętna na Adamowo i takie dofinansowanie w wysokości 50% 

otrzymaliśmy i powiat również złożył do RFIL na ulicę Królewską, która jest drogą powiatową i 

również otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 50%. Mam nadzieję, że tak jak mówi  

pan radny Szarek jeżeli nasz wkład własny przy znikomym wkładzie powiatu i powiat zdecyduje się 

złożyć taki wniosek na drogi czy remont dróg Mielnik-Sutno-Niemiórów, Mielnik-Wajków to nie 

widzę innej możliwości przy dobrym dofinansowaniu w wysokości 50%, że nie nazbieramy tych 400 

czy 500 tys złotych, żeby te nakładki na tych drogach zrobić. Ale nie widzę możliwości abyśmy w 

100% nawet przy wkładzie 5 tys. powiatu robili coś co jest zadaniem własnym powiatu. 

 

Pan radny Kamil A. Zalewski zwrócił się z pytaniem-czy nakładki, które zrobiliśmy były ujęte w 

budżecie w sprawach bieżących, czy w inwestycjach? 

 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi, że nakładki nie są inwestycją to są remonty i za to płacimy z budżetu 

gminy i jest to ujęte w budżecie jako wydatek bieżący. Remont trybuno-szatni był remontem 

wydatkowanym ze środków bieżących a nie z inwestycji.  

 

Pani Skarbnik poinformowała, że inwestycje to są te zagadnienia, które wymagają pozwolenia na 

budowę i tak ocenia RIO. Wszystkie usługi, naprawy i nakładki nie są inwestycją, a wydatkiem 

bieżącym, bo to jest odbudowanie nawierzchni.  

 

Pan radny Kamil A. Zalewski zaznaczył, że należy wykonać więcej tych nakładek na drogach i 

infrastruktura drogowa się poprawi. Na komisjach prosiłem o argumenty w sprawie przedłożonego 

projektu  uchwały w sprawie budżetu na 2021 rok i w dniu dzisiejszym je otrzymałem. Będę głosować 

za przyjęciem budżetu na 2021 rok. Dużo argumentów usłyszałem jestem za przyjęciem budżetu i 

będę głosować tak jak na komisji. 

 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw, podjęła uchwałę nr XX/144/20 w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Mielnik na rok 2021. 

(w zał. do prot.)  

Do punktu 7 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 

2021-2031 przedstawiła Pani Skarbnik.  

Pani Skarbnik odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2021-2030. 



(w zał. do prot.)  

Pan Przewodniczący Rady przypomniał radnym głosowanie na wspólnym posiedzeniu komisji nad 

projektem uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2021-2031: Komisje 

Rady 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw , pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2021 – 2031. 

 

Rada Gminy 10 głosami za, przy 5 głosach przeciw, podjęła uchwałę nr XX/145/20 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mielnik na lata 2021-2031. 

(w zał. do prot.)  

/przerwa/ 

/wznowienie obrad/ 

Do punktu 8 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Mielnik z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 

2021 został przedstawiony przez Pana Sekretarza Gminy. 

Rada Gminy 13 głosami za, podjęła uchwałę nr XX/146/20 w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Gminy Mielnik z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w roku 2021. 

(w zał. do prot.)  

W głosowaniu nie brało udziału dwóch radnych pan Kamil A. Zalewski i pan Franciszek Butkiewicz. 

Do punktu 9 

Pani Kierownik GOPS-u w Mielniku przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2021 rok. 

Rada Gminy 13 głosami za, podjęła uchwałę nr XX/147/20 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2021 rok.  

(w zał. do prot.)  

Do punktu 10 

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Mielnik na 

2021 rok. 

Rada Gminy 13 głosami za, podjęła uchwałę nr XX/148/20 w sprawie planu pracy Rady Gminy 

Mielnik na 2021 rok. 

(w zał. do prot.)  

Do punktu 11 



Pan Wójt przedstawił przygotowanie gminy do sezonu zimowego. 

Radni przyjęli do wiadomości przygotowanie gminy do sezonu zimowego.  

Do punktu 12 

Ocena działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w mijającym sezonie przedstawił 

pan dyrektor GOKSiR-u. 

Radni przyjęli do wiadomości przedstawioną ocenę z działalności GOKSiR-u w mijającym sezonie.  

Do punktu 13 

Radni jednogłośnie 13 głosami za przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

(w zał. do prot.) 

Do punktu 14 

Wolne wnioski i informacje. 

Pan dyrektor Żłobka Gminnego przedstawił funkcjonowanie żłobka w dobie pandemii. 

Poinformował o organizacji półkolonii i zasad obowiązujących w grupach. 

Pan radny Jerzy Weremjewicz zwrócił się z pytaniem dotyczącym szczepień nauczycieli?  

Pan dyrektor ZS poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma wytycznych czy szczepienie będzie 

obowiązkowe. To są indywidualne decyzje nauczycieli.  

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji nt. 

wynagrodzenia w administracji. 

Pan dyrektor ZS przedstawił, że wynagrodzenie wzrośnie u pracowników obsługi co wynika z 

rozporządzenia o minimalnym wynagrodzeniu. 

Pan radny Kazimierz Tobota zwrócił uwagę na brak kilku pozycji w sprawozdaniu z realizacji 

funduszu sołeckiego Sołectwa Mielnik. 

Pan Wójt wyjaśnił, że sprawozdanie nie uwzględnia tak drobnych zadań. 

Pan Skarbnik zaapelowała o szybszą realizację zadań z funduszu sołeckiego.  

Pan radny Zdzisław Szarek zwrócił się z pytanie o instalacje fotowoltaiczne dla osób 

indywidualnych? 

Pan Wójt poinformował, że na dzień dzisiejszy nie ma informacji o rozstrzygnięciu konkursu.  

Pan Wójt podziękował radnym za podjęcie uchwały w sprawie budżetu na rok 2021. Złożył życzenia 

na 2021 rok zdrowia i optymizmu, powrotu do normalności w funkcjonowaniu jednostek, mądrych 

decyzji popartych argumentami.  



Pan Przewodniczący złożył życzenia na 2021 rok dużo zdrowia i powrotu do normalności.  

Do punktu 15 

Zakończenie obrad. 

Protokolant:  

Iwona Paździora-Patkowska  

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Artur Gacki 


